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PROTOKÓŁ NR XIII/15  

z obrad XIII sesji Rady Gminy Lubasz 

odbytej w dniu 29 września 2015 roku godz. 14.00 

 

Obradom przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. Sesja 

odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu. 

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad, 

b/przedstawienie porządku obrad, 

c/przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Gminy  

d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad XII sesji 

e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami  

2. Przedstawienie informacji o wykonaniu budżetu gminy za I półrocze 2015 roku. 

3. Analiza stanu zagospodarowania przestrzennego gminy.  

4. Przedstawienie uchwał w sprawie: 

4.1. nabycia działki nr 944 położonej w Lubaszu 

4.2. wyrażenia zgody na zniesienie służebności gruntowej  

4.3. wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na grunty rolne stanowiące własność 

Gminy Lubasz na kolejne 3 lata 

4.4. wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w 

zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami  

4.5.zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

4.6. rozpatrzenia skargi 
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4.7. zmian w budżecie 

4.8. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2025 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zakończenie obrad.  

 

Ad. 1a Przewodnicząca RG na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku                                   

o samorządzie gminnym otworzyła XIII sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że na 

podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 12 radnych i Rada 

jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  Następnie serdecznie powitała  

kierowników jednostek, druha  Stanisława Hermana  Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego 

Ochotniczych Straży Pożarnych Gminnego, Prezesa  Zakładu Komunalnego – Macieja Wyrwę, 

Wójta Gminy, Panią Sekretarz, Radnych, Sołtysów  oraz wszystkich pozostałych przybyłych na 

dzisiejszą sesję.  

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Andrzeja Buśko, 

który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.  

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Andrzej Buśko.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad, 

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała czy są jakieś 

uwagi do tego porządku. W związku z tym, że  uwag ani innych propozycji nie zgłoszono obrady 

porządek przyjęto jednogłośnie i rozpoczęto obrady.   

Ad 1. c przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Gminy  

Pan Marek Zieliński, sekretarz obrad XII  sesji Rady Gminy, która odbyła się 27 sierpnia  2015 

roku stwierdził, że zapoznał się z protokołem. Protokół odzwierciedla obrady i wnioskuje o jego 

przyjęcie bez odczytywania. 
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W wyniku głosowania protokół z obrad XII sesji przyjęto jednogłośnie bez odczytywania. 

(W głosowaniu udział wzięło 12 obecnych radnych)  

Ad 1. d informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XII sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radni otrzymali informację przed komisjami. 

Zapytała czy któryś z radnych ma jakieś uwagi. W związku z tym, że uwag nie zgłoszono przeszła 

do następnego punktu porządku obrad.  

Ad 1.e informacja Wójta o działaniach miedzy sesjami. 

 Zabierając głos Wójt Gminy powiedział „od ostatniej sesji Rady Gminy upłynął miesiąc.   W   tym 

okresie rozwiązywaliśmy lub zajmowaliśmy się rozwiązywaniem najistotniejszych dla gminy i jej 

rozwoju problemów. Wśród nich wymienić można : 

1. Intensywne przygotowanie do absorpcji środków unijnych. Do rozwiązania w naszej 

gminie pozostaje wiele palących problemów. Należą do nich przede wszystkim drogi. 

Chcemy aplikować o środki na budowę drogi Antoniewo- Krucz z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. Możliwość otrzymania dotacji w kwocie do 3 mln złotych ale nie 

więcej niż 63,63% pojawi się już wkrótce. Gmina przygotowuje się do tego działania                    

w ten sposób, ze podpisano już umowę na odnowienie dokumentacji projektowo- 

kosztorysowej inwestycji, w opracowaniu jest decyzja o środowiskowych 

uwarunkowaniach zgody . Uzgodniono ze Starostą czarnkowsko- Trzcianeckim, że tak 

jak gmina jest partnerem przy realizacji drogi Kamionka – Sokołowo, tak powiat będzie 

partnerem Gminy w budowie drogi Antoniewo- Krucz. Pozwoli to zdobyć kolejne punkty 

w konkursie, który niebawem będzie ogłoszony. Dla rozwiązania problemu rozbudowy 

oczyszczalni ścieków w Stajkowie odbyliśmy wspólnie z radnymi wizytę studyjną na 

nowo wybudowanej oczyszczalni ścieków w Bytkowie, Gmina Rokietnica. W delegacji 

znaleźli się: Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz – Żaneta Andrzejewska, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubasz: Kazimierz Wicher i Paweł Strawa - radni,  

Maciej Wyrwa – Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Lubaszu, Ryszard 

Bilski – Dyrektor Gminnego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli oraz pracownicy Urzędu 

Gminy Lubasz. Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o. Bogdan Małecki 
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przedstawił krótką informację o nowo wybudowanej oczyszczalni ścieków w Bytkowie. 

Koszt jej wykonania wyniósł ok. 14 mln zł z czego dofinansowanie z funduszy unijnych z 

Programu Infrastruktura i Środowisko wyniosło ok. 8,5 mln zł. Nowa oczyszczalnia 

ścieków została oficjalnie otwarta w sierpniu br. Jest to nowoczesny, w pełni 

zautomatyzowany obiekt. Spółka otrzymała dofinansowanie na budowę nowej 

oczyszczalni ścieków i części socjalnej w nowo wybudowanym budynku biurowo – 

socjalnym. Zastosowano jedne z najnowocześniejszych rozwiązań technicznych, 

wszystko z uwagi na zachowanie jak najwyższych norm w zakresie oczyszczania ścieków 

i stworzenia najlepszych warunków pracy dla pracowników spółki. Budowę części 

biurowej budynku spółka sfinansowała z własnych środków. Na nowoczesne 

rozwiązania zastosowane w tej oczyszczalni wskazują chociażby zamknięte zbiorniki,  w 

których oczyszczane są ścieki, czy sposób radzenia sobie z osadem po oczyszczonych 

ściekach. Osad zostaje na miejscu suszony i będzie mógł być wykorzystywany chociażby 

do produkcji podłoża dla roślin. Do oczyszczalni trafiają ścieki z ok. 80% powierzchni 

Gminy Rokietnica siecią kanalizacyjną, a część z nich jest dowożona. Celem wizyty w 

Bytkowie było zapoznanie się z najnowszymi rozwiązaniami technicznymi jakie są 

dostępne pod kątem oczyszczania ścieków. Gmina Lubasz staje przed dużym 

wyzwaniem – także i finansowym jakim będzie  gruntowna modernizacja oczyszczalni 

ścieków w Stajkowie. Oczywiście najpierw trzeba wybrać technologię w jakiej 

zamierzamy zmodernizować ten obiekt i ta wizyta z pewnością pomoże  w podjęciu 

takiej decyzji. Gmina Lubasz będzie oczywiście aplikować o fundusze unijne, aby mogła 

sprostać temu zadaniu.  

2. Druga wizyta studyjna , jaką odbyliśmy w ostatnim czasie była wizyta w dwóch zakładach 

przetwarzających odpady komunalne. Regionalne Instalacje Przetwarzania Odpadów 

Komunalnych tzw. RIPOK-i to zakłady, w których sortuje się i przetwarza odpady 

komunalne. Wraz ze zmianą jaką wprowadziła znowelizowana ustawa o odpadami 

zmieniło się podejście do śmieci. Wszyscy z nas musieli nauczyć się segregować odpady. 

Część z gospodarstw domowych niestety nadal „wytwarza” odpady zmieszane. Jedne i 

drugie odpady muszą zostać przetworzone, a te zmieszane muszą być najpierw poddane 

segregacji, aby można było z nich odzyskać wszystko to co poddane zostanie dalszemu 

przetworzeniu – właśnie w tym celu powstały RIPOK-i. Najpierw delegacja pojechała do 

Złotowa. Delegację powitał Adam Pulit – Burmistrz Złotowa. Przybliżył zebranym jak 
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działa gospodarka odpadami w Złotowie i w sąsiednich gminach. Następnie zwiedziliśmy 

powstający w Złotowie RIPOK. Jest to jedna z instalacji, której powstanie wpisano w 

wielkopolski plan gospodarki odpadami. Obecnie trwają prace końcowe przed 

rozruchem zakładu. Inwestycja powstała dzięki Związkowi Gmin Krajny, w skład którego 

wchodzi łącznie 7 gmin z czego 6 z powiatu złotowskiego a 1 z powiatu pilskiego. Dzięki 

inwestorowi – Firmie Novago już niedługo ruszy ten zakład. Dodać należy, iż Firma 

Novago przekazała każdej z gmin wchodzącym w związku po ok. 100 tys. zł na różnego 

rodzaju inwestycje. W RIPOK-u znajdzie pracę kilkadziesiąt osób. Odpady od ok. 40 tys. 

gospodarstw domowych zostaną poddane sortowaniu na m. in. na metal, papier, butelki 

szklane i plastikowe  – czyli materiały, które można będzie dalej wykorzystać. Odpady 

zielone i  organiczne zostaną poddane procesowi kompostowania, a efekt finalny tego 

procesu będzie mógł zostać użyty jako podłoże, np. do sadzenia drzew, czy krzewów. To 

co nie będzie nadawać się do posegregowania zostanie sprasowane i przewiezione jako 

paliwo do cementowni, gdzie w temperaturze ok. 1 tys. ° C zostanie spalone. Łączna 

wartość inwestycji wyniesie ok. 16 mln zł z czego część środków pozyskano z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Po wizycie z 

RIPOK-u Burmistrz Złotowa pokazał delegacji z Gminy Lubasz stację uzdatniania wody w 

Złotowie, która została zmodernizowana dzięki funduszom unijnym. Następnie 

delegacja pojechała do drugiego RIPOK-u – do Kopaszyna. Delegację naszą gościł  

Waldemar Szygenda – Prezes Międzygminnego Składowiska Odpadów Komunalnych Sp. 

z o.o. Spółka ta została utworzona przez gminy ją tworzące celem zagospodarowania 

odpadów z ich terenu. Na dzień dzisiejszy udziałowcami tej spółki jest 15 gmin. Zakład 

ten działa od tego roku i jest w znacznym stopniu zautomatyzowany. Zgodnie z 

posiadaną przez spółkę decyzją zakład ten może przetworzyć do 35 tys. ton odpadów 

komunalnych rocznie. Odpady komunalne zmieszane poddawane są całemu procesowi 

segregacji i odzyskiwaniu materiałów jakie mogą być poddane dalszemu przetworzeniu. 

Na miejscu jest także kompostownik przetwarzający odpady zielone i organiczne. 

Odpady, z których już nie można odzyskać surowców wtórnych przekazuje się jako 

paliwo do cementowni. To właśnie do Kopaszyna trafiają odpady z naszej gminy oraz z 

miasta Czarnków. Na budowę tego nowoczesnego obiektu spółka uzyskała 

dofinansowanie z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-

2013    w wysokości przeszło    57 mln zł, a łączny koszt budowy to ok. 76 mln zł. Ponadto 
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spółka uzyskała dwie pożyczki z WFOŚiGW w Poznaniu na ponad 17 mln zł. Ideą 

wprowadzenia nowych uregulowań     w zakresie gospodarki odpadami było zwiększenie 

w łącznej ilości odpadów tych, które poddano segregacji już w gospodarstwach 

domowych. Odpady zmieszane są poddawane segregacji właśnie w takich zakładach jak 

RIPOK w Kopaszynie, a już niedługo także w Złotowie. Ta część odpadów, którą nie 

można posegregować ma posłużyć chociażby jako paliwo w procesach technologicznych 

w cementowniach, gdzie w wysokiej temperaturze odpady zostaną spalone. Odchodzi 

się już od składowania odpadów na składowiskach odpadów. Przed nami Szanowni 

Państwo jeszcze wiele pracy w kierunku usprawnienia gospodarki odpadami szczególnie 

pracy nad edukacją społeczeństwa w zakresie segregacji odpadów. 

3. W dniu 25 września br.  w Kamionce odbyło się oficjalne otwarcie wybudowanego 

odcinka drogi powiatowej 1346P “Kamionka – Sokołowo”. W otwarciu uczestniczyli 

Starosta Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego Pan Tadeusz Teterus wraz   z 

Wicestarostą Panem Jackiem Klimaszewskim, Radni Powiatu, Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych Pan Ryszard Dziedzic, Sekretarz Powiatu Pani Alicja Dąbrowska oraz 

pracownicy. Gminę Lubasz reprezentowali: Wójt Gminy, licznie zebrani  Radni Gminy, 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj, Sołtys Kamionki Pani Alina Sławińska -  Cichorek, 

Sołtys Sokołowa Pan Andrzej Niezborała, a także Rady Sołeckie obu miejscowości oraz 

ks. Proboszcz Mirosław Wawrzyniak. W otwarciu uczestniczyli również przedstawiciele 

wykonawcy. Starosta Powiatu przemawiając podkreślił dużą rolę w całym 

przedsięwzięciu pana Andrzeja Macyszyna, który w 2004 będąc radnym powiatowym 

doprowadził do wprowadzenia drogi w Plan Rozwoju Lokalnego.   W swoim wystąpieniu 

z kolei  podkreśliłem wartość, jaka płynie ze współpracy obu jednostek samorządowych. 

Dzięki niej w kolejnych latach będą realizowane dalsze prace związane z budową 

chodników oraz pozostałych odcinków drogi Kamionka – Sokołowo. W trakcie 

uroczystości uzgodniono, że kontynuowane będą działania nad budową kolejnego 

odcinka drogi poprzez wnioskowanie o dofinansowanie z tak zwanych schetynówek. 

Oznacza to, że partnerem starostwa będzie ponownie Gmina Lubasz oraz oba sołectwa 

Kamionka i Sokołowo. Koszt budowy zakończonego odcinka o długości 1032 mb wyniósł 

1.001.740 zł z czego aż 502.000 zł pokryła Gmina Lubasz.  

4. Rozpoczęły się prace związane z profilaktyka zdrowotną raka szyjki macicy. Jest to 

program zdrowotny realizowany przez Gminę Lubasz. Gminny Ośrodek Pomocy 
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Społecznej w Lubaszu zaprasza jutro 30 września na  godz. 16:30 na sale sesyjną Urzędu 

Gminy rodziców dziewczynek z rocznika 2001 r.  z Gminy Lubasz na spotkanie z zakresu 

profilaktyki raka szyjki macicy – szczepieniu przed zakażeniem wirusem brodawczaka 

ludzkiego HPV. Prelekcję poprowadzi Prezes Ośrodka Profilaktyki i Epidemiologii 

Nowotworów w Poznaniu doktor Dariusz Godlewski. Na spotkaniu omówiony będzie 

szeroko temat profilaktyki raka szyjki macicy. Rodzice będą mogli poznać powody dla 

których warto jest zaszczepić córkę przeciw rakotwórczym typom wirusa HPV. Na 

spotkaniu będzie możliwość zadawania bezpośrednich pytań  doktorowi związanych ze 

szczepieniem. 

Okazuje się, że rak szyjki macicy nie jest chorobą dziedziczną i można chronić przed nim 

nasze córki. Szczepienie dziewczynek planowane jest na dzień 07 październik 2015r.  W 

gabinecie pielęgniarskim przy Gimnazjum w Lubaszu ul. Podgórna 8a. Szczepienie 

dziecka wymaga pisemnej zgody rodzica, (którą rodzice otrzymają na spotkaniu). 

Wszystkie te działania dla mieszkańców gminy organizowane są bezpłatnie.  

5. W dniu 09 września 2015 r. odbyło się spotkanie przedstawicieli samorządu Gminy 

Lubasz z radnymi i sołtysami. W spotkaniu uczestniczyła Przewodnicząca Rady Gminy 

Lubasz – Żaneta Andrzejewska i Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Kazimierz Wicher. 

Na spotkaniu przypomnieliśmy o zasadach wydawania środków finansowych z funduszu 

sołeckiego. Następnie omówiłem zadania inwestycyjne jakie są planowane w zakresie 

poprawy infrastruktury drogowej – plany wykonania chodników w naszej gminie. W br. 

Gmina Lubasz współfinansuje wraz z powiatem czarnkowsko – trzcianeckim wykonanie 

projektu technicznego chodnika w Kruczu na Osiedlu Bartek. W kolejnych latach Gmina 

Lubasz rozpocznie prace zmierzające do wykonania projektów technicznych na 

zbudowanie chodników w Lubaszu od ul. Stajkowskiej do Cegielni, od centrum 

Jędrzejewa do szkoły podstawowej, w Dębem od ul. Obornickiej w kierunku 

Śmieszkowa, ze Sławna w kierunku Prusinowa i z Prusinowa do Jędrzejewa. Będą to 

zadania, których realizację podejmujemy  wspólnie z powiatem, a samą inwestycję 

wykonywać będzie powiat przy 50% wsparciu finansowym Gminy Lubasz. Inspektor ds. 

infrastruktury drogowej Piotr Błoch przekazał sołtysom ankiety odnośnie potrzeb 

publicznego transportu zbiorowego. Ankiety te będą wykorzystane przez Polską Izbę 
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Gospodarczą Transportu Samochodowego i Spedycji w Poznaniu celem przygotowania                                   

i zapewnienia odpowiednich warunków funkcjonowania transportu zbiorowego  w 

związku z przystąpieniem do prac nad programem transportu publicznego w ramach 

porozumienia gminno- powiatowego. Pragnę dodać także, że zaproponowałem także  w 

roku bieżącym realizacje pilotażowego programu transportu publicznego w gminie 

Lubasz. Chcemy, aby a każdy poniedziałek zorganizować dowóz i odwóz osób z całej 

gminy do Lubasza i z powrotem. W poniedziałek dłużej czynny jest Urząd Gminy, a 

ponadto czynne jest targowisko. Chcielibyśmy powiązać ten fakt  z funkcjonowaniem 

przychodni lekarskiej. Planujemy , aby uruchomić ten transport od 15 października br. 

Ponadto na omawianym spotkaniu z sołtysami Liliana Helwich – insp. ds. promocji  i 

pozyskiwania środków poinformowała o rozpoczęciu prac nad strategią rozwoju 

Czarnkowsko – Trzcianeckiej Lokalnej Grupy Działania. Odbyły się już spotkania we 

wszystkich gminach naszego powiatu, których celem było ustalenie potrzeb, mocnych, 

słabych stron każdej z gmin. Do 18 września 2015 r. LGD zbierała pomysły projektów, 

które mieszkańcy chcieliby zrealizować. Tworzenie tej strategii zakłada konsultowanie 

jej z mieszkańcami każdej z gmin powiatu, co skutkować będzie poznaniem potrzeb 

lokalnej społeczności, a także przyjęciem do realizacji poprzez wpisanie w strategię 

działań zmierzających do ich zaspokojenia. Obecnie jest czas za zgłaszanie ciekawych 

pomysłów, które mogłyby być w przyszłości zrealizowane. Liliana Helwich mówiła  o 

zadaniach, na które będzie można uzyskać dofinansowanie z PROW Osi 4 Leader właśnie 

z LGD.  Z terenu naszej Gminy zgłoszonych zostało kilkadziesiąt kart pomysłu. Spotkanie 

z sołtysami poprzedziło spotkanie zorganizowane przez Czarnkowsko – Trzcianecką 

Lokalną Grupę Działania, m.in. z przedstawicielami samorządu Gminy Lubasz, radnymi, 

sołtysami, przedstawicielami jednostek organizacyjnych naszej gminy, 

przedstawicielami organizacji pozarządowymi, przedsiębiorcami.  

6. Gmina Lubasz przystępuje do prac związanych z opracowaniem rocznego Programu 

współpracy samorządu Gminy Lubasz z organizacjami pozarządowymi na 2016 rok. 

Program współpracy to dokument określający zasady polityki realizowanej przez Gminę 

Lubasz wobec sektora pozarządowego. Określa on m.in. cele współpracy, jej zasady, 

zakres przedmiotowy, priorytetowe zadania publiczne oraz wysokość środków 

planowanych na realizacje programu. Przyjmowanie rocznych programów współpracy  

z organizacjami pozarządowymi wynika                         z przepisów Ustawy o działalności 
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pożytku publicznego i o wolontariacie i jest obowiązkiem każdej jednostki samorządu 

terytorialnego . Przepisy wymagają , aby przed uchwaleniem program był konsultowany 

z organizacjami pozarządowymi. Przyszłoroczny program pragniemy z Państwem nie 

tylko konsultować ale przede wszystkim współtworzyć. Chcemy aby był maksymalnie 

realny. Dlatego o najważniejszych elementach będziemy decydować wspólnie                              

z przedstawicielami organizacji pozarządowych podczas spotkań organizowanych przez 

Urząd Gminy w Lubaszu. Pierwsze spotkanie przedstawiające ten harmonogram działań 

już za nami. 

7. W minionym czasie gminę naszą odwiedził Pan Tomasz Pawłowski znany jako „Tomek – 

wędrowniczek”. Od wielu lat podróżuje on  po Polsce odwiedzając urzędy miast, gmin, 

starostwa, urzędy wojewódzkie czy też marszałkowskie. Jest inwalidą pierwszej grupy, 

ale jest osobą pełną energii, pogody ducha, zapału i ciepłych uczuć do ludzi. Wielu z nas 

może mu tego z pewnością pozazdrościć. Przydomek “Tomek Wędrowniczek” otrzymał 

, gdyż zwiedził już znaczną część naszego  kraju. Na stałe mieszka w Gnieźnie. 

Różnorodnymi środkami transportu jakie są do dyspozycji w danym momencie, w tym 

pociągami i autobusami przemierza kraj od miasta do miasta, od gminy do gminy.    W 

dniu 01 września 2015 r. Pan Tomasz  gościł właśnie u nas. Podróżnik doskonale zna 

nazwiska wszystkich włodarzy, których odwiedził. Swoją samorządową przygodę zaczął 

ponad dwadzieścia lat temu i wciąż wymienia osoby, które kilkanaście lat temu 

piastowały funkcję wójta w najmniejszej nawet gminie. Wizyty dokumentuje we 

własnoręcznie prowadzonych kronikach.  Z pewnością Pana Tomka zobaczymy u nas 

jeszcze nie raz. 

8. Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu  przygotowuje nową wzbogaconą ofertę zajęć 

kulturalno – rekreacyjnych . Warte uwagi jest zaproszenie  na warsztaty Nornic Walking 

.Nauka prawidłowej techniki  prowadzona będzie przez profesjonalnego instruktora. 

Pierwsze spotkanie: Plaża przy Jeziorze Dużym, ośrodek wypoczynkowy w Lubaszu już 3 

października. Wśród oferty GOK również wyjazdy na basen, zajęcia na świetlicach 

wiejskich prowadzone przez instruktorów GOK i biblioteki. 

9. Swoje XV-lecie istnienia obchodziło Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom 

Niepełnosprawnym „Serce Dziecka” z Lubasza. Po intencyjnej mszy, odprawionej    w 

Sanktuarium Królowej Rodzin, członkowie wraz zaproszonymi gośćmi, przenieśli się na 

wspólne dalsze świętowanie dostojnej rocznicy do Ośrodka Szkoleniowo-Rekreacyjnego 
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„Portus”. Lubaskie stowarzyszenie powstało z inicjatywy Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej i liczy obecnie 39 członków. W okresie tych lat  dzieci brały udział w 

spotkaniach integracyjnych z okazji Dnia Dziecka, w obchodach dni Lubasza oraz wielu 

wyjazdach z innymi grupami osób niepełnosprawnych. Stowarzyszenie uczestniczyło w 

projektach „Razem łatwiej” wspólnie z zespołem szkół im.    K. Makuszyńskiego w 

Gębicach oraz Warsztatami Terapii Zajęciowej    w Gębicach, gdzie uczęszczają 

członkowie stowarzyszenia.  Jak trafnie zauważono wszystkie dzieci oraz ich rodziny 

starają się dzielnie podążać wytyczoną drogą, żyć  w zgodzie z własnymi ideałami i 

spełniać swe marzenia. Pomimo wielu trudności, aktywnie uczestniczą w życiu 

społecznym gminy, a także powiatu, no i oczywiście wspólnie, zasłużenie wypoczywają. 

Pocieszające jest to, że mają grono wielu przyjaciół – ludzi, na których mogą liczyć.  

10. Trwają zebrania wiejskie, na których mieszkańcy naszej gminy przyjmują wnioski do 

Funduszu Sołeckiego na 2016 rok. Ponadto na spotkaniach prezentujemy dorobek   25–

lecia samorządu Gminy jako kolejny element obchodów roku jubileuszowego. 

Konsultujemy również założenia do naszej strategii rozwoju gminy na lata 2015 – 2025 

oraz do lokalnych planów odnowy miejscowości. Jak zwykle mieszkańcy zgłaszają wiele 

wniosków, których realizacja mogłaby polepszyć warunki życia. 

11. Jak zwykle miniony okres obfitował w wiele wydarzeń o charakterze rekreacyjnym.                

W dniu 19 września  przy wiatraku w Dębe, odbyła się kontynuacja ciekawego 

wydarzenia, w jednej z najpiękniejszych lokalizacji na terenie gminy Lubasz. Dzięki 

fantastycznym warunkom wietrznym w tym miejscu i zaangażowaniu pasjonatów, niebo 

zdominowały latawce . Trzeci rok z rzędu odbywa się ta impreza. W bieżącym roku   w 

konkursie latawców zgłoszonych zostało prawie 40 latawców oraz kilkadziesiąt prac 

plastycznych. Komisja dokonała oceny zgłoszonych prac i latawców, a zwycięzcom 

wręczono nagrody.  Można pożałować tylko, że wiatr w tym dniu nie był dla latawców 

zbyt łaskawy.  

12. W niedzielę 13 września pomosty wędkarskie przy lubaskim jeziorze zapełniły się 

miłośnikami wędkowania. Tego dnia wędkarze rywalizowali o Puchar Wójta Gminy 

Lubasz. Na zawody spławikowe przyjechali wędkarze z całej naszej gminy. Aura nie 

dopisała – było pochmurnie, ale może to i dobrze, gdyż udało się złowić naprawdę dużo 

ryb. Oczywiście losowanie stanowisk nie dla każdego okazało się szczęśliwe. Jedni złowili 

więcej, inni mniej. To nie tylko specyfika miejsca łowienia, ale i zastosowane przynęty. 
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Każdy z wędkarzy wybiera oczywiście taką, na którą jego zdaniem złowi najwięcej ryb. 

Zawody odbyły się dzięki zaangażowaniu Lubaskiego Koła Polskiego Związku 

Wędkarskiego, który bardzo prężnie działa na naszym terenie. 

13. W sobotę 12 września 2015 r. w lasach niedaleko Sokołowa odbyła się rekonstrukcja 

zrzutu spadochronowego z września 1944 r. Na początku Pan Sławomir Pomietlak – 

najstarszy spadochroniarz i szkoleniowiec w Polsce przedstawił zebranych krótką 

informację o wydarzeniach jakie miały miejsce w 1944 roku. Po chwili nadleciał samolot, 

z którego wyskoczyło czterech skoczków. Prawie w tym samym momencie gdy  

rozpoczęła się rekonstrukcja walk żołnierzy z batalionu spadochronowego    z wojskami 

hitlerowskimi. Dynamizmu całej rekonstrukcji dodawało użycie sprzętu wojskowego w 

tym samochodu i motocyklu niemieckiego z czasów II wojny światowej. Walkom 

towarzyszył huk wystrzałów z broni. Za przeniesienie nas w czas miniony duże słowa 

uznania dla grupy rekonstrukcyjnej i dla skoczków ze Związku Polskich Spadochroniarzy 

VIII Oddziału w Poznaniu. W bieżącym roku obchodziliśmy siedemdziesiątą pierwszą 

rocznicę lądowania spadochroniarzy z Batalionu Spadochronowego 1 Armii Wojska 

Polskiego w Puszczy Noteckiej niedaleko wsi Sokołowo. W zrzucie jaki miał miejsce  7 

września 1944 roku uczestniczyło jedenastu skoczków, wśród nich było dziewięciu 

Polaków i dwóch Rosjan. Ta grupa żołnierzy operowała w lasach noteckich przez ok. dwa 

tygodnie. Celem żołnierzy było zdobycie jak najwięcej informacji o sytuacji militarnej 

wojsk hitlerowskich, a zwłaszcza informacje dotyczące zgrupowań wojsk niemieckich  w 

tych rejonach, informacje o systemie obronnym, czy też o zakładach zbrojeniowych. 

Działania grupy zwiadowców zakończyły się sukcesem, chociaż nie w pełnym składzie to 

jednak żołnierze wykonali zadanie. Dane wywiadowcze przez nich zdobyte 

wykorzystano podczas ofensywy jaka miała miejsce w 1945 r. Pomogły one ocalić dwa 

mosty w Czarnkowie i we Wronkach. Podczas prowadzonych przez żołnierzy działań 

aktywnie włączyła się ludność polska mieszkająca na tych terenach. Wśród osób 

pomagających żołnierzom wspomnieć można: Józefa i Franciszkę Furman, Aurelię Eliks. 

To właśnie na pamiątkę tych wydarzeń odbywa się rekonstrukcja zrzutu 

spadochronowego. Po rekonstrukcji jej uczestnicy przemaszerowali przy dźwiękach 

Orkiestry Dętej z Budzynia pod pomnik spadochroniarzy w Sokołowie. Podniosły 

charakter miał tam występ dzieci z Publicznej Szkoły Podstawowej z Lubasza. Następnie 

wystąpił Chór Jutrzenka, który zaprezentował inscenizację z elementami patriotycznymi 
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jak na to miejsce i tę chwilę przystało. Dodać należy, iż jedynym pomnikiem w Polsce 

upamiętniającym spadochroniarzy jest pomnik w Sokołowie, a szkoła podstawowa w 

Lubaszu jest jedyną szkoła mającą za patrona właśnie spadochroniarzy. 

14. Dnia 4 września na hali widowiskowo-sportowej w Lubaszu odbyło się Narodowe 

Czytanie powieści Lalka Bolesław Prusa. Fragmenty tej zawikłanej, pełnej 

niedopowiedzeń historii odczytali V-ce Starosta Czarnkowsko- Trzcianecki Jacek 

Klimaszewski, odczytałem ja , Pani Sekretarz, Pani Przewodnicząca , Pan Wice- 

Przewodniczący Kazimierz Wicher, Pani Dyrektor GOK, Dyrektor Przedszkola. Bardzo 

dziękujemy za czynny udział oraz pomoc w przygotowaniu uroczystości, wszystkim 

zaproszonym gościom, uczniom, oraz pracownikom Gimnazjum i Biblioteki Publicznej 

pod patronatem Gminnego Ośrodka Kultury w Lubasz 

15. W ostatnią niedzielę sierpnia br. w sołectwie Sarbia- Sarbka odbyło się tradycyjnie 

Powiatowo-Gminne Święto Plonów. Uroczystość wypadła niezwykle okazale, było 

dziękowanie za plony, nagradzanie laureatów konkursów, występy artystów oraz 

zabawa do białego rana. Na uwagę zasługuje nasz „lubaski” akcent w tych dożynkach. 

Mianowicie w powiatowym konkursie „Piękna wieś – dziełem jej mieszkańców” 2015 

wyróżnienie otrzymało sołectwo Stajkowo, tytuł  “Czarnkowsko- Trzcianeckiego Rolnika 

Roku 2015” otrzymał Pan Andrzej Wiśniewski z  Goraja. Jak każdego roku najwięcej 

emocji i uwagi wzbudził doroczny konkurs na „Najpiękniejszy wieniec dożynkowy 

powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego”. Największe uznanie jurorów i tytuł 

najpiękniejszego zdobył wieniec z Gminy Połajewo. Natomiast wyróżnienia otrzymały 

gminy Czarnków i Lubasz. Przypomnę, że naszą gminę reprezentowało sołectwo 

Nowina”. 

            Do informacji wójta Gminy uwag, ani pytań nie było. 

Ad. 2 Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 roku. 

Informację o wykonaniu budżetu gminy za I półrocze omówiła Skarbnik Gminy, która 

powiedziała że zarządzeniem Nr 82/2015 z dnia 26 sierpnia 2015 roku Wójta Gminy informacja 

o przebiegu wykonania za I półrocze 2015 roku, informacja o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej oraz informacja z działalności  instytucji kultury. Państwo otrzymaliście 
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szerokie materiały na ten temat natomiast ja postaram się skrótowo omówić najważniejsze 

zagadnienia.   

Dochody za I półrocze wyniosły 22.864.432,96 zł, a  wykonane zostały w ponad 56% , czyli 

zgromadzono 12.838.681,05 zł. Wydatki natomiast ukształtowały się na poziomie 48,10%, czyli 

11.111.340,25 zł. Wydatki zaplanowano po zmianach w wysokości 23.098.748,96 co oznacza, 

ze deficyt wynosi 234.316 zł. Tak to wygląda jeśli chodzi o plan natomiast za I półrocze 

osiągnęliśmy nadwyżkę w wysokości 1. 727.340,80 zł. Następnym elementem budżetu są 

przychody i rozchody. W przychodach są to zaplanowane kredyty i pożyczki, a także 

wprowadzone w I półroczu wolne środki natomiast w rozchodach spłaty rat pożyczek i kredytów 

oraz odsetki. W okresie, który omawiamy zaciągnięto  1 tylko pożyczkę w wysokości 192.152 zł. 

Jest to pożyczka zaciągnięta na projekt unijny „zaopatrzenie wsi w wodę i kanalizację” 

natomiast wolne środki wynikają z rozliczeń finansowych 2014 roku i wyniosły 419.029, 47 zł.  

Jeżeli chodzi o rozchody to spłaty pożyczek  na zadania unijne – 277.865 zł w ramach których 

to środków spłacono jedna pożyczkę na realizacje zadania dotyczącego świetlic w Kamionce, 

Kruteczku i Prusinowie w wysokości 85.713 zł. Pozostałe spłaty to raty kredytów i pożyczek 

zaciągnięte we wcześniejszych latach. Aktualnie pomniejszono te spłaty o umorzoną kwotę 

36.580zł kredytu na kanalizację nad jeziorem.  W I półroczu spłata kredytów, pożyczek, odsetek 

oraz poręczeń dla GOK wyniosła 517.844,45 zł  i stanowi to 2,26% planowanych dochodów. 

Zadłużenie na koniec czerwca br. Wyniosło 11.774.048,63 zł i stanowi 51,49% planowanych 

dochodów. Są to głownie kredyty i pożyczki zaciągnięte na zadania inwestycyjne. Umowa    z 

bankiem zawarta w wyniku przetargu na kwotę 8.368.229,35 zł                  i pożyczki  - WFOŚ i 

GW 3.213.667,22 zł i pożyczka w Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości 192.152 

zaciągnięta na zadanie unijne dotycząca zaopatrzenia wsi w wodę i kanalizację, która niedługo 

zostanie spłacona (po kontroli otrzymaliśmy już informację, że uznano nam w pełni 

dofinansowanie i po wpływie i przyjęciu dofinansowania zostanie przekazana na spłatę)     

Zaznaczyła, że dochody są ogólnie wykonane na dobrym poziomie. Niemniej jednak patrząc już 

na podział w tych dochodach to można powiedzieć, że wygląda już to gorzej. Sprzedaż majątku 

-  wpływy wyniosły 7.482,16 zł  (4.350 zł działka w Lubaszu i 3.132,16 zł – sprzedaż ratalna)  z 

przekształcenia wieczystego na małą kwotę 1.750 zł wykonano 819,96 zł. W dochody te wlicza 

się dofinansowanie, o którym była już mowa 192.152 zł, które niedługo otrzymamy.  W 
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opisówce do przebiegu wykonania budżetu wskazywaliśmy na dzień 30 czerwca zagrożenia 

wynikające z małej sprzedaży mienia, ponieważ był niski wskaźnik 3,39%. Jednak aktualnie                         

i według planu do końca roku dochodów będzie więcej i dlatego planowane będą zmiany 

budżetu korygujące plan. Udało się sprzedać działkę w Lubaszu oraz mieszkanie i lokal                               

w Sokołowie. Na dzień dzisiejszy są one wykonane  w ponad  60%. Planuje się także dochody                   

z tytułu sprzedaży  gruntów w Sokołowie. Dochody bieżące natomiast wykonano wysoko bo                 

w wysokości 57,15%   - większość pozycji wykonano na prawidłowym poziomie. Niski wskaźnik 

wykazują jedynie dochody z tytułu udziału PIT (44,86%) i jest to mniej w stosunku do planu                      

o 193 tys.  zł. Zaznaczyła, że bazując na latach poprzednich należy zauważyć, że zwiększone 

dochody z tego tytułu są zazwyczaj w II półroczu, w III i szczególnie IV kwartale i nie powinno 

być problemów z ich wykonaniem. Niskie wpływy dotyczą także  opłaty targowej (23,84%) tj. na 

37 tys. planowanych dochodów – wykonano 8.821 zł.   

Następnie poinformowała, że zaległości na 30 czerwca br.  wyniosły 1.189.273,41 zł i są one 

liczone w stosunku do wymiaru, a nie planu bowiem do planu nie przyjęto zaległości, które np. 

firmy Quidel, które wynoszą 307.389 zł są nieściągalne. Pomimo dwóch licytacji na nasze konto 

nie wpłynęły jeszcze żadne środki bo kolejność zaspakajana potrzeb wierzycieli jest ustawowa i 

jak wiadomo w pierwszej kolejności są ZUS, banki, w przypadku tej firmy jeszcze fundusz 

świadczeń pracowniczych, dlatego może się okazać, że gmina po sprzedaży nawet całego 

majątku nie otrzyma żadnych środków.  W tej chwili trudno jeszcze coś przesadzać, ponieważ 

nie otrzymaliśmy jeszcze nawet wypisu sądowego. Jeżeli chodzi o dalsze opłaty i podatki to one 

również występują, ale nie zagrażają w wykonaniu budżetu.  

W I półroczu Wójt Gminy umorzył tylko 66 zł i jest to część podatku od nieruchomości osoby 

fizycznej  i 6.849 zł rozłożył na raty.  

Wydatki zrealizowano w ponad 48% , w tym: 

-  wydatki majątkowe (czyli inwestycje) na poziomie 22% na 30 czerwca, natomiast już aktualnie 

poziom ten wzrósł do 70% (pierwsze półrocze to przygotowywanie zadań do realizacji, 

przetargów, a dopiero w II półroczu faktyczna ich realizacja) W I półroczu zakończono 

praktycznie realizacje jednego projektu tj. zaopatrzenie wsi w wodę i kanalizację. Łączny koszt 

tego zadania to 259.073 zł w tym udział środków UE 192.152 zł. Ponadto zakupiono grunt pod 
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parking za budynkiem Urzędu Gminy – 55.000 zł, dofinansowano zakup sprzętu 

specjalistycznego dla Komerndy Powiatowej Straży pożarnej w Czarnkowie w wysokości 3.500 

zł, opłacono wykonanie dokumentacji technicznej na budowę sieci wodociągowej w ul. 

Porzeczkowej w Lubaszu – 2.600 zł. Natomiast ze środków funduszu sołeckiego  

- wykonano zagospodarowanie terenu przed świetlicą wiejską w Kamionce poprzez 

posadowienie wiaty – 14.702 zł  

- zainstalowano klimatyzacje w świetlicy w Sokołowie – 6.240 zł  

- zakupiono i zamontowano wiatę przystankową w Sławnie – 6.997 zł  

Aktualnie wykonanie wydatków majątkowych jest na dużo wyższym poziomie, gdyż przekazano 

już dotację dla Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego na przebudowę drogi powiatowej 

Sokołowo – Kamionka – ponad 500 tys., opłacono wykonanie I etapu gazyfikacji – 343 tys. (wraz 

z rachunkami za nadzór inwestorski i archeologiczny)  

Wydatki bieżące to finansowanie oświaty, jednostek budżetowych – Urząd Gminy; GOPS,  

dotacje  dla instytucji kultury. Sprawozdania jednostek są załączone do sprawozdania z 

przebiegu wykonania budżetu, które jest w Państwa posiadaniu. Następnie poinformowała, że 

radni otrzymali także opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu tego budżetu    i jest 

ona w pełni jest pozytywna.  

Uwag, ani pytań do sprawozdania z przebiegu wykonania budżetu za I półrocze nie zgłoszono, 

wobec czego przystąpiono do kolejnego punktu obrad.  

Ad. 3. Analiza stanu zagospodarowania przestrzennego gminy.  

Analizą stanu zagospodarowania gminy omówił Adam Ratajczak, który powiedział, że to 

dokument, który został opracowany w ostatnim czasie celem podjęcia decyzji Wójta i  Rady 

Gminy w zakresie  dalszych działań związanych z zagospodarowaniem przestrzennym, które 

mają wpływ na dalszy rozwój gminy oraz życie naszych mieszkańców. Przedmiotem analizy jest 

problematyka: 
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1/ wydanych decyzji o warunkach zabudowy i decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu 

publicznego w latach 2011-2014 oraz wynikających z tego tendencji zmian  w 

zagospodarowaniu przestrzennym gminy, 

2/ wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany planów miejscowych, 

3/ stanu opracowań planistycznych na obszarze gminy  

4/ zgodności opracowań planistycznych z aktualnymi przepisami prawa dotyczącymi 

planowania przestrzennego oraz obowiązującymi dokumentami strategicznymi gminy   i 

województwa. 

Celem opracowania jest ocena: 

1/ aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego  gminy 

oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 

2/ sformułowanie propozycji opracowania zmian studium oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego gminy. 

Pan Adam stwierdził, że Studium zostało opracowane i uchwalone przed wejściem w życie wielu 

przepisów wobec tego Studium nie posiada przeprowadzonej strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko z wyjątkiem ostatniej zmiany dokonanej w 2015 roku, które 

dotyczy wschodniej części naszej gminy (Sławno, Kamionka, Jędrzejewo) W trakcie 

opracowywania dokumentu analizowano potrzeby naszych mieszkańców zawarte                                          

w zgłaszanych wnioskach, jak i zgodność opracowań studium z przepisami prawa. I tak: 

- analizując ustawę z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku  i jego 

ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na 

środowisko należy stwierdzić, że nasze Studium nie jest zgodne z tą ustawą, ponieważ zostało 

uchwalone wcześniej bo w 2000 roku, a zmiany wprowadzono    w 2007 roku, dlatego też tylko 

wprowadzone w tym roku zmiany Studium są zgodne   z cytowaną wyżej ustawą.  

- ustawa z dnia 27 kwietnia 2001 r. – Prawo ochrony środowiska - należy stwierdzić, że powyższe 

zapisy ustawy znajdują odzwierciedlenie w zapisach Studium. W dokumencie nie uwzględniono 

jedynie zagadnień związanych z ruchami masowymi ziemi i ich skutkami, prawdopodobnie z 
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uwagi na fakt ich niewystępowania na obszarze gminy lub z powodu braku badań i danych                          

w tym zakresie  

- ustawa z dnia 18 lipca 2001 r. – Prawo wodne -   zapisy ustawy nie znalazły odzwierciedlenia 

w Studium z uwagi na fakt ich niewystępowania 

-  ustawa z dnia 23 lipca 2003 r. – o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami. Zagadnienie 

ochrony zabytków zostały w Studium  uwzględnione w stopniu wyczerpującym i zgodnym                             

z obwiązującym stanem prawnym.  

Następnie Pan Adam Ratajczak stwierdził, że Studium jest bezpośrednio powiązane z planami 

zagospodarowania przestrzennego gminy. Aktualnie obowiązują 57 plany. W latach 2007-2015 

do Wójta Gminy Lubasz złożono ogółem 76 wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Łącznie 63 wnioski dotyczyły 

przeznaczenia działki pod zabudowę mieszkaniową lub mieszkaniowo-usługową. Pozostałe 

wnioski dotyczyły zabudowy wielorodzinnej, zabudowy produkcyjnej, magazynowej oraz 

zabudowy letniskowej. Składano także wnioski dotyczące zabudowy agroturystycznej, terenów 

rekreacyjnych, kopalni kruszywa, elektrowni wiatrowych. Stwierdził, że nasze Studium nie jest 

spójne z potrzebami naszych mieszkańców, zamierzeniami gminy oraz potencjalnymi 

inwestorami.  

Drugim dokumentem w zakresie planowania przestrzennego w gminach są szczegółowe plany 

zagospodarowania przestrzennego. Państwo radni otrzymali wykaz wszystkich obowiązujących 

planów (57). Zostały one uchwalone na podstawie dwóch uchwał - pierwsza z 1994 roku  i druga 

z 2003 roku.    

Ustawa z 2003 roku nie spowodowała konieczności zmiany ustaleń planów miejscowych. Należy 

brać pod uwagę ewentualność zmiany ustaleń planów w związku ze zmianą przepisów 

odrębnych. W przypadku zmiany planów powstaje konieczność znacznego uszczegółowienia 

ustaleń i rysunku planu. Natomiast plany opracowane na podstawie ustawy z 1994 roku są 

lapidarne i nie spełniają obowiązujących wymogów. Nie przeprowadzano strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko, a  wymóg ten został wprowadzony w 2008 r. W większości 

analizowanych planów miejscowych nie uwzględniono zagadnień związanych z ruchami 

masowymi ziemi i ich skutkami. Nie uwzględniono również sposobów zagospodarowania 
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obszarów zdegradowanych w wyniku działalności człowieka i  klęsk żywiołowych. Zapisy są 

lapidarne, skrótowe i niejednoznaczne. Często ich interpretacja budzi wiele problemów.  

Od 2007 roku do 2015 do Urzędu Gminy wpłynęło 76 wniosków – złożonych zarówno przez 

naszych mieszkańców jak i osoby z zewnątrz, które były i są zainteresowane inwestowaniem na 

naszym terenie. Wnioski zaś nie zostały zrealizowane, ponieważ ich zamierzenia były i są 

niezgodne z planami, które obowiązują, albo ich brakiem, dlatego zasadne by Gmina przystąpiła 

w najbliższym czasie do zmiany tego stanu poprzez zmianę studium i w dalszej kolejności 

opracowania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, a może nawet jednego 

dla całej gminy co będzie przedmiotem zapytania ofertowego do urbanistów. Ostatnim 

elementem tej analizy są decyzje o warunkach zabudowy. Jest to taka instytucja, która pozwala,  

w przypadku braku planu miejscowego, na inwestowanie polegające na budowie obiektu 

budowlanego lub wykonaniu innych robot budowlanych, a także zmianie sposobu użytkowania 

obiektu budowlanego lub jego części. Decyzję o warunkach zabudowy wydaje wójt  po jej  

uzgodnieniu z innymi organami. Wydanie decyzji o warunkach zabudowy jest możliwe jedynie 

w przypadku łącznego spełnienia następujących warunków: 

1) co najmniej jedna działka sąsiednia, dostępna z tej samej drogi publicznej, jest zabudowana 

w sposób pozwalający na określenie wymagań dotyczących nowej zabudowy w zakresie 

kontynuacji funkcji, parametrów, cech i wskaźników kształtowania zabudowy oraz 

zagospodarowania terenu, w tym gabarytów i formy architektonicznej obiektów budowlanych, 

linii zabudowy oraz intensywności wykorzystania terenu; 

2) teren ma dostęp do drogi publicznej; 

3) istniejące lub projektowane uzbrojenie terenu jest wystarczające dla zamierzenia 

budowlanego; 

4) teren nie wymaga uzyskania zgody na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych i leśnych na 

cele nierolnicze i nieleśne albo jest objęty zgodą uzyskaną przy sporządzaniu miejscowych 

planów, które utraciły moc;  

5) decyzja jest zgodna z przepisami odrębnymi    

Na przestrzeni ostatnich 4 lat na terenie Gminy Lubasz wydano 193  decyzje, w tym  największą 

liczbę decyzji wydano dla zabudowy mieszkaniowej – 125. Są jeszcze decyzje celu publicznego, 
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które dotyczą w dużym zakresie inwestycji  liniowych, związane z rozwojem infrastruktury 

technicznej – kanalizacja, gazociąg, linie energetyczne, których na przestrzeni ostatnich lat 

wydano 19. Na ich  wydanie  gmina wydaje rocznie średnio 10 tys. zł.    

Biorąc powyższe pod uwagę proponuje się przeprowadzić rozpoczętą procedurę zmiany 

studium uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego gminy. Opracowanie nowego 

Studium spowoduje możliwość realizacji planu/planów zagospodarowania przestrzennego ze 

wskazaniem, aby plan obejmował obszar całej gminy. Opracowanie planu umożliwi realizację 

wniosków składanych przez mieszkańców i inwestorów oraz wyeliminuje prowadzenie 

postępowań administracyjnych w sprawie wydawania decyzji o warunkach zabudowy 

Pytań, ani uwag nie zgłoszono.  

PRZERWA 15:10 15:30 

Ad. Przedstawienie uchwał w sprawie: 

Ad.4.1. nabycia działki nr 944 położonej w Lubaszu 

Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Działka nr 944 położona jest  w Lubaszu przy ulicy 

Rolnej  (5.311 m2) i stanowi własność prywatną. Jej nabycie ma na celu zabezpieczenie terenu 

pod lokalizację placu zabaw oraz urządzeń rekreacyjnych. Działka położona jest w centralnej 

części osiedla budynków jednorodzinnych położonego przy ulicy Szamotulskiej w Lubaszu (tzw. 

Górczyn). Nabycie przedmiotowej działki to realizacja wielu wniosków pojawiających się od 

kilku lat mówiących o konieczności zorganizowania na terenie osiedla terenu rekreacyjnego,  a 

zwłaszcza placu zabaw dla dzieci. To pierwszy etap, ponieważ kolejnym etapem będzie 

dostosowanie przepisów prawa miejscowego tj. planu zagospodarowania przestrzennego do 

realizacji w/w zamierzenia.  

Następnie Pan Adam Ratajczak działkę wskazał na mapie i  odczytał treść projektu uchwały.  

Marek Wicher zapytał, dlaczego w projekcie uchwały nie podano ceny tej działki skoro jest ona 

już znana. Na powyższe odpowiedziała Sekretarz Gminy – w gestii rady jest jedynie wyznaczenie 

obszaru. W  uchwale nie wpisuje się ceny działki, ponieważ wykonanie uchwały powierza się 

Wójtowi i to przywilej Wójta O jej cenie będziecie Państwo wiedzieli przy zmianach  w budżecie. 

Zmiany w tym zakresie to 170 tys. zł i dotyczy to dwóch działek – pierwszej, o której mówimy 

135 tys. i drugiej za 35 tys. zł.  
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Józef Cichorek zapytał czy działka ta była wyceniana, czy było to  tylko uzgadniane  z 

właścicielem?           

Adam Ratajczak ustosunkowując się do powyższego powiedział, że cena była konsultowana                                         

z rzeczoznawcą. Do czasu zawarcia aktu wszystko będzie zgodne z przepisami i taka wycena na 

pewno będzie.  

Wójt Gminy  uzupełniając wypowiedzi stwierdził, że żeby nie było jakiś domysłów to dopowie 

tylko, że zakup działki o powierzchni 5311m2 za cenę 135 tys. zł  oznacza cenę za m2 około 26 

zł, gdzie obok sprzedaje się działki po 40-50 zł za m2. Oczywiście jest to duża działka,  którą  

można w części zatrzymać, a wykorzystać tylko teren niezbędny pod plac zabaw (mówi się też 

o przeznaczeniu na boisko) Druga działka, którą zamierzamy wykupić na ul. Podgórnej pod 

parking  o powierzchni 400m2 za proponowaną cenę właściciela 35 tys. zł (tutaj jeszcze 

dyskutujemy)    

Głosowanie  

Za – jednogłośnie   

       W głosowaniu udział wzięło 12 obecnych radnych. 

Uchwała Nr XIII/91/15 stanowi załącznik do protokołu 
 

Ad.4.2. wyrażenia zgody na zniesienie służebności gruntowej  

Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Dotyczy służebności zapisanej  w księdze wieczystej  

w roku 1996 oraz w roku 2000. Służebności związane były z funkcjonowaniem Szkoły 

Podstawowej w Kruczu oraz gospodarstwa rolnego położonego na terenach sąsiadujących ze 

szkołą. Tereny położone na zapleczu szkoły do roku 1999 wchodziły w skład gospodarstwa 

rolnego i oznaczone były numerem geodezyjnym 191/3. W wyniku podziału działka nr 191/3 

została podzielona na działki nr 191/4, 191/5 i 191/6. Następnie na podstawie umowy zamiany 

nieruchomości zawartej pomiędzy Gminą Lubasz, a właścicielem sąsiadującego ze szkołą 

gospodarstwa rolnego zawartej w roku 2000 działki nr 191/4 i 191/5 stały się własnością Gminy 

Lubasz.    Po dokonaniu zmian własnościowych oraz mając na uwadze fakt, że gospodarstwo 

rolne składające się z działek nr 192 i 191/6 posiada bezpośredni dostęp z drogi publicznej wpisy 

dotyczące służebności drogi koniecznej oraz prawa przejazdu i przechodu w  księgi wieczystej 
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są nieaktualne i zbędne. Pan Adam Ratajczak działki wskazał na mapie i  odczytał treść projektu 

uchwały. 

Pytań nie było 

Głosowanie  

Za – jednogłośnie   

       W głosowaniu udział wzięło 12 obecnych radnych. 

Uchwała Nr XIII/92/15 stanowi załącznik do protokołu 
 

Ad. 4.3. wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na grunty rolne stanowiące własność 

Gminy Lubasz na kolejne 3 lata 

Projekt uchwały przedstawiła Alicja Kaźmierczak. Zgodnie z brzmieniem zapisów ustawy  o 

gospodarce gruntami, uchwała Rady Gminy jest wymagana w przypadku, gdy po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość. Ponieważ Rada Gminy w Lubaszu nie określiła zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Lubasz, Wójt Gminy może 

dokonać tych czynności za zgodą Rady Gminy. Pani Alicja Kaźmierczak projekt uchwały 

odczytała  

Pytań nie było 

Głosowanie  

Za – jednogłośnie   

       W głosowaniu udział wzięło 12 obecnych radnych. 

Uchwała Nr XIII/93/15 stanowi załącznik do protokołu 

 
Ad. 4.4. wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 

w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami  

Projekt uchwały omówiła Pani Danuta Wiza. Zgodnie z delegacją wynikającą z treści  ustawy                      

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach Rada Gminy winna określić wymagania jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony 
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przed bezdomnymi zwierzętami na terenie gminy. Wymagania te zgodnie z projektem uchwały 

mówią, że przedsiębiorca powinien: 

1) prowadzić zarejestrowaną działalność gospodarczą w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, 

2) dysponować specjalistycznym atestowanym sprzętem przeznaczonym do odławiania                             

i obezwładniania bezdomnych zwierząt, nie stwarzającym zagrożenia dla ich życia i zdrowia, 

3) dysponować miejscem czasowego przetrzymywania wyłapanych zwierząt w razie braku 

możliwości niezwłocznego przewiezienia ich do schroniska, 

4) dysponować środkiem transportu przystosowanym do transportu zwierząt, dopuszczonym 

do użytku decyzją Powiatowego Lekarza Weterynarii oraz posiadać licencję przewozu, 

5) posiadać umowę z podmiotem prowadzącym schronisko dla zwierząt gwarantującym odbiór 

wyłapanych zwierząt lub pisemne oświadczenie tego podmiotu o gotowości do odbioru 

wyłapanych zwierząt, 

6) zapewnić zwierzętom w razie potrzeby pomoc weterynaryjną, 

7) posiadać umowę z zakładem utylizacji na odbiór padniętych zwierząt, 

8) wobec przedsiębiorcy ubiegającego się o udzielenie zezwolenia nie może być orzeczony 

zakaz wykonywania działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami na 

podstawie  ustawy  - o ochronie zwierząt  

Pani Danuta Wiza projekt uchwały odczytała. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie  

Za – jednogłośnie   

       W głosowaniu udział wzięło 12 obecnych radnych. 

Uchwała Nr XIII/94/15 stanowi załącznik do protokołu 

Ad. 4.5.zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
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Projekt uchwały omówiła Pani Arleta Przybył. Po złożeniu przez podmioty posiadające zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych oświadczeń w sprawie wysokości obrotów   z tego tytułu w roku 2014 

dokonano przypisu wielkości opłat jakie te podmioty powinny wnieść w roku bieżącym. W stosunku do 

ustalonych w roku ubiegłym szacunków kwota przypisu jest większa o 7.100,00 zł. Obecna wielkość 

środków z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych wynosi 113.100,00 zł. W planie 

wydatków dokonano następujących zmian: 

1.Zmniejszono o 3.000 zł kwotę przeznaczoną na sfinansowanie kosztów powołania biegłego 

lekarza psychiatrę i biegłego psychologa, orzekających w przedmiocie uzależnienia od alkoholu. 

2. Zmniejszono o 2.581,00 zł kwotę przeznaczoną na finansowanie działalności klubu AA. 

3. Zmniejszono o 9.000,00 zł kwotę przeznaczoną na organizowanie imprez profilaktycznych, 
promujących styl życia wolny od nałogów, 

3. Zwiększono o 18.331,00 zł kwotę przeznaczoną na finansowanie zajęć w świetlicach 
opiekuńczo-wychowawczych, socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem 
alkoholowym. 

4.Zwiększono o 3.350,00 zł kwotę przeznaczoną na realizację programów edukacyjno- 
profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych.  

Wobec powyższego z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych środki przeznacza się na: 

1. prowadzenie i finansowanie Punktu Konsultacyjnego przez psychologa dla osób 
uzależnionych i ich rodzin – 14.400 zł 

2. finansowanie i prowadzenie zajęć w świetlicach opiekuńczo – wychowawczych, 
socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym – 38.331 zł 

3. dofinansowanie obozów, kolonii i warsztatów wyjazdowych z zajęciami profilaktyczno- 
rekreacyjnymi dla dzieci z rodzin zagrożonych uzależnieniami – 4.500 zł 

4. realizację programów edukacyjno - profilaktycznych w szkołach i prowadzenie 
pozalekcyjnych zajęć sportowych – 25.000 zł 

5. finansowanie dożywiana dzieci uczęszczających do świetlic opiekuńczo- 
wychowawczych, socjoterapeutycznych – 20.000 zł 

6. finansowanie działalności kluba AA – 2.100,00 
7. finansowanie pełnomocnika zadań Programu (zwanego dalej Pełnomocnikiem  

ds.Profilaktyki) wraz z zapewnieniem środków niezbędnych do koordynacji – 1.399 zł 
8. dofinansowanie Izby Wytrzeźwień- 3.570,00 
9. opłacanie kosztów powołania biegłego lekarza psychiatry i biegłego psychologa, 

orzekających w przedmiocie uzależnienia od alkoholu – 800,00 
10. na działalność Komisji  - 3.000 zł 

Pytań nie zgłoszono 
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Głosowanie  

Za – jednogłośnie   

W głosowaniu udział wzięło 12 obecnych radnych. 

Uchwała Nr XIII/95/15 stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad.4.6. rozpatrzenia skargi 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy. Stwierdziła, że skarga  była bardzo 
szczegółowo i szeroko omawiana na komisjach i dotyczy bardzo delikatnej sfery życia.  

Pytań, ani uwag nie zgłoszono 

Głosowanie  

Za – 10    Przeciw – 0    Wstrzymujących się -  1  

W głosowaniu udział wzięło 11 z  12 obecnych radnych. Radny Józef Cichorek został                               
z głosowania wyłączony. 

Uchwała Nr XIII/96/15 stanowi załącznik do protokołu 

Ad.  4.7. zmian w budżecie 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy, która powiedziała, że od komisji trochę się zmieniło, 
ponieważ otrzymaliśmy  w międzyczasie dotacje celowe na zasiłki stałe, opłacenie składek 
ubezpieczenia oraz wypłatę świadczeń rodzinnych. I tak zmiany dotyczą: 

W zakresie dochodów: 

    1. Zwiększenie planu dochodów własnych gminy – łącznie o 197.550 zł, w tym: 

1) ze sprzedaży mienia komunalnego, biorąc pod uwagę przewidywane zbycie i wpływy  

do końca roku – 108.450 zł ( w tym soł. Stajkowo -450 zł) , 

2) z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi ( tzw. opłata śmieciowa)–  42.000zł  

3) z podatku od nieruchomości osób prawnych – 20.000 zł, 

4) z wpływów – opłat za zajęcie pasa drogowego – 20.000 zł, 

5) z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – 7.100 zł   – z przeznaczeniem 

na profilaktykę przeciw alkoholową     

     2. Dotacje celowe: 
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        1)   25.669 zł  -  z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych- 

zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego, 

        2)  1.950 zł  - z przeznaczeniem na dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie 

zdrowotne – zawiadomienie Wojewody  Wielkopolskiego, 

         3) 68.000 zł  - z przeznaczeniem na realizację świadczeń  rodzinnych, świadczeń  z funduszu 

alimentacyjnego oraz na realizację zasiłku dla opiekuna – zawiadomienie Wojewody  

Wielkopolskiego  

W zakresie wydatków: 

Zwiększenia limitów na: 

1) zakup gruntów – 170.000 zł  (Lubasz- oś. Górczyn  - m.in. na zorganizowanie placu 

rekreacyjnego – 135.000 zł  ; Lubasz- przy ul. Podgórnej  – na parking- 35.000 zł), 

2) bieżące utrzymanie dróg gminnych – 16.500 zł, 

3) koszty wprowadzenia transportu publicznego na terenie gminy – 3.500 zł.  

Ponadto w  ramach przeniesień limitu wydatków  zabezpieczono dotacje dla OSP  z terenu 

gminy na dofinansowanie zakupu mundurów strażackich.  Zmiany dotyczą również przeniesień  

środków do dyspozycji sołectw   i w ramach Funduszu Sołeckiego, w planach finansowych GOPS 

i placówek oświatowych oraz dotacji dla GOK.  

Następnie Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. Pytań nie zgłoszono.  

      Głosowanie  

Za – jednogłośnie   

W głosowaniu udział wzięło 12 obecnych radnych. 

Uchwała Nr XIII/97/15 stanowi załącznik do protokołu 
 

Ad. 4.8. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2025 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy.  Zmiany  w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

polegają na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów                                   

i wydatków do wartości zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych  zmianach 

zarządzeniami  nr 85 i 92/2015 Wójta Gminy Lubasz z dnia 4 i 22 września 2015r. oraz uchwałą 
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nr XIII/97/15 Rady Gminy Lubasz z dnia 29 września  2015r.   w sprawie zmian  w budżecie gminy 

2015r.  Dokumentami  tymi  zwiększono dochody ogółem  o 328.248,00 zł , w tym dochody 

bieżące o kwotę 219.798,00 zł  i dochody majątkowe  o 108.450,00 zł.   Zwiększenie planu                       

w zakresie dochodów bieżących nastąpiło głównie  z powodu przyjęcia do planu budżetu dotacji 

celowych na zadania bieżące  oraz dodatkowych wpływów z podatków i opłat.                                   

Wydatki ogółem  zwiększyły się również  o 328.248,00 zł, w tym wydatki bieżące  o 159.542,70zł,   

a wydatki majątkowe wzrosły o 168.705,30 zł.   

Łączny plan dochodów budżetu gminy , po zmianach, na dzień  29 września  2015r. ukształtował 

się na poziomie 23.388.625,67 zł, w tym dochody bieżące 22.839.873,05 zł  i dochody 

majątkowe 548.752,62 zł. Łączny plan wydatków budżetu gminy, po zmianach, na dzień 29 

września 2015r. wynosi  23.659.521,67 zł, w tym wydatki bieżące  21.634.289,74 zł  i wydatki 

majątkowe 2.025.231,93 zł.   

Przychody i rozchody   budżetu gminy nie uległy zmianie i wynoszą  odpowiednio  941.181,00  

zł  i   670.285,00 zł. Wynik budżetu to deficyt w wysokości 270.896 zł;planowana kwota długu 

na koniec 2015r. nie uległa zmianie i wynosi  11.716.076,63 zł. Do wykazu  przedsięwzięć                  

- w ramach pozostałych zadań,  wprowadzono zadanie planowane  do realizacji w latach                

2015- 2016  tj. Przebudowa i remont budynku szkoły podstawowej  z dostosowaniem do osób 

niepełnosprawnych w Lubaszu,  ul. Podgórna 7 za łączną wartość 577.500 zł. Jednocześnie 

zmniejszono planowane  nakłady w 2016r.  na  projekt „Budowa drogi Antoniewo-Krucz”  tj. do 

wartości 4.700.000 zł.  Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. Pytań nie było.  

Głosowanie  

Za – jednogłośnie   

W głosowaniu udział wzięło 12 obecnych radnych. 

Uchwała Nr XIII/98/15 stanowi załącznik do protokołu 
 

Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 

1)  Marek Wicher – powiedział, że wczoraj w Teleskopie oglądał pokaz straży pożarnych  - 

Ostrów Wlkp. otrzymał dofinansowanie na budowę komory dymnej. Stwierdził, że 

szkoda że sesji nie było wczoraj, żeby radni mogli zobaczyć w jakich warunkach pracują 

strażacy, dlatego ma propozycję, by na następną komisję zorganizować taki pokaz – jak 
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to wygląda w lubaskiej straży. Od wyjazdu strażaków na akcję i po powrocie (gdzie i jak 

strażacy mogą się umyć) żeby cała Rada zobaczyła w jakich warunkach pracują.   

Zacząłem od tej strony straży w Ostrowie WLKP bo komendant tam się wypowiadał, że 

w większości otrzymali dotację unijną na budowę tej komory. Proponuję (mamy 

fachowców w urzędzie od pozyskiwania środków unijnych), żeby pracownik się rozejrzał 

jakie środki można pozyskać, żeby tą nasza straż rozbudować, aby wyglądała tak jak 

wszędzie to pokazują w dużych miastach. Żeby były godne warunki bo wg mnie jakby 

taki inspektor pracy przyjechał i zobaczył te warunki to od razu by straż zamknął. 

Zgłaszam wniosek o poszukanie środków unijnych lub innego dofinansowania na 

rozbudowę strażnicy w Lubaszu. Wnioskuję także o zorganizowanie pokazu jak to 

wygląda po pożarze w OSP Lubasz.  

2)  Marek Wicher – zgłaszam wniosek wyrównania drogi Nowina – Kruteczek. Powiedział, 

że jechał tam w niedzielę i jedzie się jak po tarce, koła mogą odpaść. Z tego co wie to 

jedzie tam autobus szkolny  

3) Magdalena Janc Węglewska nawiązując do wypowiedzi radnego stwierdziła, że autobus 

jedzie tylko do skrzyżowania, ale ten odcinek jest też w stanie fatalnym, a to z tej 

przyczyny, że odbywał się w sobotę jakiś nielegalny rajd motocykli  i kładów (około 50 

sztuk) Zaznaczyła, że droga była wcześniej równana – w związku jednak z tym, że jest to 

typowa droga gruntowa to w zależności jakie mamy warunki pogodowe taki jest jej stan. 

Stwierdziła, że w ostatnim czasie droga ta nie była równana. Jednak, jeżeli nie będzie 

padać to nie ma to sensu.   

4)  Marek Wicher – stwierdził, że on nie mówi kiedy należy to zrobić, tylko że jest to 

konieczne. Następnie zwrócił uwagę na niesprawną od dłuższego czasu sygnalizację 

świetlną na ul. Bolesława Chrobrego  

5) Magdalena Janc Węglewska zwróciła uwagę na ilość dzieci przewożonych w autobusie 

szkolnym, szczególnie na odwozach we wtorki i czwartki. Dzieci w autobusie stoją. 

Widziała dzisiaj inspekcję i każdy autobus był kontrolowany. W ubiegłym roku kiedy Pan 

Marek zgłaszał problem nie zabierania dzieci to argumentowano to tym, że nie mogą 

stać, a dzisiaj jest inaczej – stoją, albo siedzą po trzech na siedzeniach. Zaznaczyła, że 

tymi kursami jeżdżą zarówno dzieci szkolne, przedszkolne jak i z gimnazjum.   
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6) Na pytanie Wójta – o które kursy chodzi odpowiedziała, że dowie się dokładnie i taką 

informację,  już sprawdzoną  przekaże. Na pewno są to odwozy, czyli kursy 

popołudniowe.   

7) Paweł Strawa - zabierając głos powiedział, że sprawie dowozów trzeba się przyjrzeć. Jest 

to pierwszy miesiąc i trzeba ewentualnie coś zmienić i skoordynować dowozy i odwozy. 

Zna też głosy rodziców, że jest różnica 5 minut w zakończeniu lekcji w szkołach i później 

te dzieci z podstawówki nie są wstanie zdążyć do gimnazjum. Należałoby rozważyć czy 

ten autobus z gimnazjum nie mógłby podjeżdżać pod podstawówkę 

8) Magdalena Janc Weglewska powiedziała, że dzieci nie przechodzą bo nie mogą – nikt 

ich nie puści. Autobus jedzie spod podstawówki i podjeżdża pod gimnazjum 

9)  Paweł Strawa – powiedział, że popiera wniosek Pana Marka dotyczący straży. Nikt                           

z radnych nie jest przeciwny, wszyscy myślimy o naszej straży przyjaźnie i zrobimy 

wszystko w tym temacie, aby w końcu ta naszą straż docenić. Osobiście rozglądam się 

za dotacjami, za środkami zewnętrznymi. Nikt z radnych nie siedzi na laurach. Będziemy 

robili wszystko co w naszej mocy, aby nasza straż została rozbudowana i to nie tylko 

częściowo, a kompleksowo duży obiekt.   

10) Paweł Strawa – w imieniu dyrektora i  swoim podziękował Wójtowi za życzenia jakie 

złożył z okazji 70-lecia naszej szkoły Zespołu Szkół Leśnych na obchodach jakie odbyły 

się w miniona sobotę.    

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Przewodnicząca  Rady Gminy powiedziała, że  tradycyjne już radni  otrzymali wykaz wniosków, 

dlatego jeżeli  ktoś  ma jeszcze  jakieś pytania w sprawie otrzymanych odpowiedzi to może 

zabrać głos. Pytań nie zgłoszono.  Poniżej wnioski i interpelacje z sierpnia 2015 roku 

L.p Data Zgłaszający Przedmiot wniosku  Uwagi/odpowiedź 

87 05 sierpnia 2015 

Nr rej 7270 

Magdalena Janc 

Węglewska 

Wykosić pobocza dróg w sołectwie 

Kruteczek i Nowina  

Pismo D.7234.76.2015 z dnia 26 

sierpnia 2015 – pobocza zostały 

wykoszone 

88 05 sierpnia 2015 

Nr rej. 8271 

Magdalena Janc 
Węglewska 

Wyznaczyć tereny w miejscowości 
Antoniewo i Nowina pod place zabaw 

 

89 27 sierpnia 2015 

Nr rej. 7934 

Marek Wicher  Odmalować wjazd do Lubasza (od strony 
Klempicza) 
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90 27 sierpnia 2015 

Nr rej. 7934 

Marek Wicher  Dołożyć środki na wykonanie następnych 

metrów chodnika na ul. Winiary 

 

91 27 sierpnia 2015 

Nr rej. 7934 

Marek Wicher  Podwyższyć wysokość diet sołtysów  Będzie rozpatrywane przy projekcie 

budżetu na 2016 rok 

92 27 sierpnia 2015 

Nr rej. 7933 

Marek Wicher  Poprosił o o udzielenie pisemnej 

odpowiedzi: 

– Kto i dlaczego zakwestionował 

dotychczasową uchwałę o ustaleniu 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy Lubasz? 

– Dlaczego nie otrzymaliśmy kopii tego 

dokumentu przed dzisiejszą sesją Rady 

Gminy? 

– W jaki sposób- skoro dotychczasowa 
uchwała była niezgodna z prawem – 

ustalono wynagrodzenie dla Wójta, a 

zwłaszcza czy  w skład tego 

wynagrodzenia wchodzi dodatek 

służbowy? 

– jakie składniki wchodzą w skład 
wynagrodzenia i w jakich kwotach, jaka 

była łączna wysokość wynagrodzenia 

Wójta brutto oraz netto. 

Pismo Or.1615,98.2015 z dnia 10 

września 2015  

- nikt nie zakwestionował 

wynagrodzenia, ani nie podważał 

legalności uchwały RG 

- RIO w trakcie kontroli 

kompleksowej zwróciła uwagę, że 

wynagrodzenie Wójta winno być 

podwyższone o dodatek za wysługę 

lat. tj. o 880 zł 

- Wójt nie chciał skorzystać z 
przywileju, dlatego zwrócił się o 

zmianę uchwały, aby po 

zsumowaniu wszystkich składników 

wynagrodzenia ostateczna jego 

wartość nie przekraczała ustalonej 

w dniu 22 grudnia kwoty 

-Składniki wynagrodzenia ustalone 

1) uchwałą z dnia 22.12.2014 – 

wynagrodzenie zasadnicze 5.500; 

dodatek funkcyjny – 1.900; dodatek 

specjalny – 2.590  

2) uchwała z dnia 27.08.2015 - 

wynagrodzenie zasadnicze 4.900; 

dodatek funkcyjny – 1.900; dodatek 

specjalny – 2.280; dodatek za 

wysługę lat – 16%  

Łączne wynagrodzenie wynosiło 
9.990 zł, a wynosi obecnie 9.964 zł 

93 27 sierpnia 2015 

Nr rej. 7933 

Marek Wicher  Poprosił o zbadanie przez KR zasad 

naliczania wynagrodzenia Wójta 

Pismo RG.KR.1.2015 z dnia 22 

września 2015 roku – Komisja 

Rewizyjna sprawdziła zasady, które 

wnioskodawca otrzymał 

94 Z protokołu  

27 sierpnia 2015 

Marek Zieliński  Wyjaśnić dlaczego dzieci z Goraja nie 

będą chodzić do przedszkola w Goraju 
choć mieli rodzice to obiecane 
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Nr rej. 8450 

95 Z protokołu  

27 sierpnia 2015 

Nr rej. 8450 

Paweł Strawa  Po Poprosił o sprawdzenie umowy 

dotyczącej energii elektrycznej, o 

sprawdzenie w jakim terminie winny być 

dostawy fakturowane, aby nie płacić 

faktur za okres październik listopad 
dopiero w następnym roku.     

 

96 Z protokołu  

27 sierpnia 2015 

Nr rej. 8450 

Józef Cichorek  Zlikwidować szerszenie w drzewie 

naprzeciw przedszkola w Prusinowie 

Owady zostały zlikwidowane 

 L.p Data sesji Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi 

23. 27.08.2015 

z protokołu  

Stanisław Herman Rozbudować remizę strażacką. Pismo SO.0003.03.2015 z dnia 

17września 2015 roku -brak 

środków 

24. 27.08.2015 

z protokołu  

Stanisław Herman Wykoszenie odcinka drogi na Sławienku. Pismo D.0003.67.2015 z dnia 

28września 2015 roku -odcinek 

został wykoszony i odkrzaczony. 

25. 27.08.2015 

z protokołu  

Urszula Paszkowska  Oczyscić chodnik przy dr. Wojewódzkiej 
w Miłkowie  

Pismo D.0003.68.2015 z dnia 

28września 2015 roku -odcinek 

został oczyszczony . 

     

 

L.p. DATA Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi 

43 25 sierpnia 2015 Sławomir Dams  

z protokołu 

z 25.08.2015 

zZapytał co będzie z samochodem po 

Straży Gminnej  

Pismo D.0003.62.2015 z dnia 

14 września 2015 – zostanie 

wykorzystany do przewozu 

pracowników publicznych i 

sprzętu.  

44  Kazimierz Wicher 

Rozpatrzyć możliwość ustawienia znaku 

„ZAKAZ ZATRZYMYWANIA SIĘ” na ul. 

Jana Pawła II w Dębem  

 

45  Józef Cichorek  Zdjąć znak „do wysypiska” w 

Prusinowie.  

Pismo D.0003.56.2015 z dnia 

07 września 2015 – znak został 

zdemontowany  

46  Marek Wicher  Oczyścić chodnik w Dębem Pismo D.0003.57.2015 z dnia 
07 września 2015 – zostały 

wykoszone i spryskane 

środkiem chwastobójczym  

47  Paweł Strawa Dostawić pojemniki na makulaturę na 

Osiedlu Górczyn 
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48  Magdalena Janc 

Węglewska  

Dostawić pojemniki na makulaturę w 

Nowinie 

 

49  Sławomir Dams Ustawić kosz przy budynku Kamionka 44  

50  Sławomir Dams Do doziarnić drogę do Miłkowa (Miłkowo – 

Kamionka) 

 

51  Sławomir Dams Naprawić odwodnienie przy remizie w 

Kamionce  

B.0003.18.2015 z dnia 24 

września 2015 – 

Prace będą kontynuowane. 

52  Sławomir Dams Zwrócił uwagę na palące się lampy w 

Kamionce w kierunku Dulinowa 

Pismo GKM-0003.15.2015 z 31 

sierpnia – sprawę przekazano 

do realizacji ENEOS Sp. z o.o. 

53  Roman Gościniak  Zlikwidować przejazd kolejowy w Kruczu Pismo do PKP D.0003.49.2015 z 

dnia 31 sierpnia 2015. Odp:? 

54  Marek Zieliński Oczyścić studzienki kanalizacji burzowej 

w Goraju 

 

55  Zenon Koplin Zawnioskował o ustawienie znaku przy 

sklepie ZIELONOWO  

 

56  Jacek Michalak Wprowadzić ograniczenie prędkości na 

ul. Zielonej 

Pismo do Rejonu Dróg 

Wojewódzkich D.0003.48.2015 

z dnia 31 sierpnia 2015 –  

Odp:RDW-  

57  Jacek Michalak Wprowadzić ograniczenie prędkości na 

łuku drogi przy pomniku w Sokołowie  

Pismo do Rejonu Dróg 

Wojewódzkich D.0003.48.2015 

z dnia 31 sierpnia 2015 –  

Odp:RDW. CZ.431-43.2/15 – 

brak podstaw do wprowadzenia 

dodatkowego oznakowania. 

58  Hubert Szrama  Posypać żużlem drogę od Miłkówka do 

dr. Woj.  

 

59  Hubert Szrama  Ograniczyć prędkość na drodze Miłkowo 

– Stajkowo - Kamionka 

Pismo D.0003.53.2015 z dnia 

01 września 2015 – brak 

środków na opracowanie 

dokumentacji. Wniosek będzie 

rozpatrywany przy konstrukcji 
budżetu 2016 

60  Hubert Szrama  Zamontować tabliczki z numerami – 

ponowienie wniosku 

 

61  Kazimierz Wicher Doziarnić ulice na osiedlach domków 

jednorodzinnych w Dębem 

 

62  Józef Cichorek Zapytał czy będzie wywieszony 

regulamin placu zabaw w Prusinowie 

Pismo GKM -0003.16.2015 z 31 

sierpnia – regulamin został 

wywieszony 

63  Józef Cichorek Zapytał czy rolnicy mają składać wnioski 

dotyczące suszy 

Sekretarz udzieliła odpowiedzi, 

że rolnicy maja składać wnioski  
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64  Marek Wicher Wymalować oś jezdni na ul. Sportowej 

od ul. Zielonej 

Pismo D.0003.70.2015 z dnia 

28 września 2015- 

wymalowano pasy 

65  Paweł Strawa Zapytał czy ustalono sposób zarządzania 

halą  

Odpowiedzi udzielił Wójt - w 

godzinach popołudniowych do 

wieczora halą będzie zarządzał 

GOK. W godzinach lekcyjnych - 

gimnazjum 

66  Paweł Strawa Zapytał czy można prowadzić rozmowy 
dot. nabycia terenu pod plac zabaw 

Efektem rozmów jest projekt 
uchwały, który przedłożony 

zostanie RG na sesji w dniu 29 

września 2015r. 

67  Marek Wicher Zapytał co z garbami na ul. Podgórnej i 

Szkolnej 

 

68  Marek Wicher Udzielić konkretnej odpowiedzi zgodnie 

z jakimi przepisami studzienki mogą być 

poniżej 5cm asfaltu 

 

69  Marek Wicher Naprawić barierkę przy szkole na ul. 

Podgórnej  

Pismo D.0003.58.2015 z dnia 

08 września 2015 – barierka 
została naprawiona  

70  Magdalena Janc-

Węglewska 

Naprawić drogę do Kruteczka, i wykosić 

pobocze, ustalić pierwszeństwo  

D.0003.55.2015 z dnia 01 

września 2015 – wykoszono 

pobocze,organizacja ruchu oraz 

naprawa nawierzchni będzie 

rozpatrywana podczas 

konstruowania budżetu gminy 

na 2016r 

71  Magdalena Janc-

Węglewska 

Ustawić znak na skrzyżowaniu drogi 

wojewódzkiej z dr. Do Kruteczka i 
naprawić drogę do Kruteczka. 

Ustawić znak na łuku na Smolarach  

Pismo D.0003.55.2015 z dnia 

01 września 2015 – do Rejonu 
Dróg Wojewódzkich  

Odp:RDW.CZ.431-44.2/15 

Sprawa została przekazana do 

WZDW Poznań. 

72  Marek Wicher  Naprawić przejazd kolejowy w Lubaszu Pismo do PKP D.0003.51.2015 z 

dnia 01 września 2015 –  

Odp: 

73  Zenon Koplin  Do-wałować pobocze drogi Sokołowo-

Kamionka oraz zespoić trawę z 

podłożem na wjazdach tej drogi 

Pismo do Zarządu Dróg 

Powiatowych D.0003.52.2015 z 

dnia 01 września 2015 –  

Odp: 

74  Marek Wicher Zapytał czy będzie wykonany rów 

parujący na drodze do Antoniewa 

Pismo D.0003.54.2015 z dnia 

01 września 2015 – brak 

środków w 2015 roku. Wniosek 

będzie rozpatrywany przy 

konstrukcji budżetu 2016 
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75  Andrzej Buśko  Odkrzaczyć drogę na „gorzelni”  Pismo D.0003.59.2015 z dnia 

10 września 2015 – droga 

została odkrzaczona  

76  Jacek Michalak Czy mogą zatrzymywać się autobusy 

zakładowe na przystankach gminy? 

Pismo D.0003.59.2015 z dnia 

28 września 2015- po 

wyrażeniu zgody przez wójta 

jest taka możliwość  

 

Ad.7 Wolne głosy i wnioski 

1. Jadwiga Kazińska powiedziała, że chciałaby powiedzieć kilka słów odnośnie spraw, które 

były m.in. Przedmiotem dzisiejszych obrad. Jako pracownicy Gminnego Ośrodka 

realizujemy zadania zgodnie z ustawą o pomocy społecznej i obowiązujących przepisami 

prawa ustaw. Jesteśmy postrzegani jako pracownicy udzielający pomocy materialnej. 

Coraz częściej zmuszeni jesteśmy i rozwiązujemy sprawy trudne i m.in. tematy, które 

były na dzisiejszej sesji. Świadomi jesteśmy, że na konflikty i problemy rodzinne nie ma 

gotowych rozwiązań i gotowych recept. Dlatego bardzo ważna w ich rozwiazywaniu jest 

współpraca szeroko rozumiana. Chciałabym w tym momencie podziękować wszystkim 

radnym i sołtysom za tą współpracę i zrozumienie. Także kierownictwu za współpracę              

i pomoc w rozwiązywaniu tych problemów. Tak jak tutaj Pan Andrzej nadmienił są to 

sprawy bardzo osobiste i delikatne i nie powinny być omawiane na sesji, przy udziale 

szerokiego grona. Niestety tak się zdarzyło – Państwu dziękuję za taką postawę. 

Niebieska karta w rodzinie zakładana jest zgodnie z obowiązującymi przepisami  - 

przemoc w rodzinie jest trudna do ustalenia, szczególnie jeżeli chodzi o przemoc 

psychiczną. Jest to bardzo trudne bo chodzi o obrażanie, utrudnianie i ograniczanie np. 

kontaktów z rodziną czy przyjaciółmi. Takie sygnały do nas docierają, a wspierać w tych 

sprawach winni nas policjanci. W najbliższych dniach, po zmianie ustawy policja 

literalnie będzie miała zapisane, że uczestniczy w spisaniu wywiadu z pracownikiem 

socjalnym.  

2. Roman Gościniak stwierdził, że musi być taka sprawa dokładnie sprawdzona. Podobna 

sytuacja miała miejsce w Kruczu, gdzie założono niebieską kartę staruszkowi, ponieważ 

młodzi skarżyli się, że ich gnębi. Nie może być tak, że młodzi żerują na staruszku i śmieją 

się z tego.   
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3. Jadwiga Kazańska – sama procedura niebieskiej karty to czynność w stosunku do osoby, 

która jest podejrzana, że stosuje przemoc. Nasza rola polega później na monitorowaniu 

i odwiedzaniu tego środowiska i jeśli nie ma symptomów przemocy to jest ona 

zamknięta. Jako Ośrodek założyliśmy tylko dwie karty. W większości są one założone 

przez policję – niekiedy wystarczy telefon dziecka, że rodzic podniósł na nie rękę i oni 

kartę zakładają.    

4. Romuald Gasperowicz  - powiedział, że przemoc tak jak mówiła Pani Kierownik nie musi 

być fizyczna, gorsza jest ta psychiczna. Niektórzy tak potrafią manipulować innymi, że 

wykończą innych psychicznie i kończy się to tragedią w rodzinie, a druga strona się 

cieszy. 

5. Herman Stanisław – podziękował Wójtowi za tak szybką interwencję dotyczącą 

odkrzaczenia drogi na Sławienku. Poprosił, aby teraz po odkrzaczeniu wykonać na tym 

odcinku oprysk chemiczny, aby krzaki nie odrosły. Podziękował też radnym, że 

interesują się strażą i chcą działać w kierunku rozbudowy strażnicy. Liczy, że na 120 lecie 

OSP Lubasz będzie już jakiś zaczątek, będzie coś widać  

6. Romuald Gasperowicz – poprosił Prezesa Gminnego Oddziału OSP, aby strażacy zabrali 

ręczną sikawkę z Kruteczka na co Pan Stanisław Herman odpowiedział, że sprawa winna 

być skierowana do jednostki OSP Lubasz.   

7. Józef Cichorek – powiedział, że kiedyś chciał tą sikawkę zabrać, ale sołtyska mu nie 

pozwoliła.  Teraz nawet gdyby chciał to jej nie może zabrać bo w OSP Prusinowo bramy 

są już zamurowane. 

8. Roman Gościniak – zapytał czy nie można by spryskać Barszcz Sosnowskiego środkami 

chemicznymi, żeby w przyszłym roku nie trzeba było go wycinać w upałach.  

Ad. 8. Zakończenie obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała wszystkim za udział i wobec wyczerpania porządku 

zamknęła obrady XIII sesji Rady Gminy.  

Sesja zakończyła się o 16:20 

 

Protokołowała Janina Szwerkolt                                                     Sekretarz Andrzej Buśko   

 


